
D polgármester felterjesztette 
a tiizífaárusitással megbízandó kereskedők 

névsorát 
Évi 6000 vagon fa kiutalását kérle Szeged számára a polgármester 

'd Délmagyarofszág munkatársától) Pálfy 

József dr. polgármester fölterjesztette a föld-

művelésügyi és a kereskedelemügyi miniszté-

riumba azt a névjegyzéket, amely azoknak s 

kereskedőknek névsorát tartalmazza, akik az 

elkövetkező télen gondoskodni fognak Szeged 

tüzifaellátásáról. A névjegyzék 6 nagykeres-

kedő és 42 kiskereskedő nevét foglalja össze. 

Ezek a kereskedők nagyrészt a Baross Szövet-

ség táborába tartoznak, vagy a Nemzeti Hitel-

intézet és a Hangya érdekkörébe, de ezeken a 

tömörüléseken kívülálló kereskedők is helyet 

kaptak a névjegyzékben. A felterjesztett ke-

reskedők teljes garancia mellett vállalták, 

hogy tökéletesen ée minden zökkenőtől men-

tesen el tudják látni Szeged tüzifa-szükségle-

tét, szükséges anyagiakkal és üzleti összeköt-

tetésekkel rendelkeznek. 

A polgármestert közölte a minisztériumok-

kal. hogy Szeged tüzifaszükséglete évente 6000 

vagont tesz ki. Ebből a 6000 vagonnyi szükség-

letből 400 vágón már fedezve van, amennyiben 

körülbelül ennyi fát Szegeden már beszereztek. 

Tehát 5600 vagontétel az, amire Szegednek az 

eljövendő télen szüksége van. A polgármester 

arra kérte felterjesztésében a minisztériumot, 

hogy ezt a szükségletet a lehetőséghez képest 

Szeged számára biztosítsa. 

Mindenesetre megnyugtató a polgármester-

nek az a kijelentése, hogy a minisztériumokba 

felterjesztett kereskedői névsorban foglalt 

nagy- és kiskereskedők teljes garancia mellett 

vállalták, hogy zökkenőmentesen el tudják 

látni Szeged tüzifa-szükségletét. Tüzifabeszer-

zés tekintetében a visszatért erdélyi területek-

kel országunk sokkal jobb helyzetbe került és 

valószínű, hogy az elkövetkező télen ezt érezni 

fogjuk Szegeden is, ahol az elmúlt esztendő-

ben tüzelőanyaghiányban szenvedtünk. Az is 

természetes, bogy a tüzifaellátást irányító ke-

reskedőkkel kapcsolatosan Szeged városának 

szem előtt kell tartania, hogy olyan nagy- és 

kiskereskedők kezébe kerüljön a tüzifaelosztds, 

akik tökéletes gafneiát tudnak nyújtani arra, 

hogy a város tüzelőanyagellátása semmiféle 

fennakadást nem szenvedhet. 

Biztosították a szegedi sütőiparosok faellátását 
Q rendőrség minden Szegedre érkező vagonból 50 mázsái lefoglal a sütőiparosok 

számára 

(A Déhnagyarország munkatársától) Az el-

múlt napokban — amint ismeretes — a sütő-

ipari szakosztály küldöttségileg kereste fel a 

polgármestert A küldöttség vezetője kijelen-

tette a polgármester előtt hogy a sütőszakosz-

lály a fáhiány miatt válságos helyzetbe ke-

rült. A sütőiparosok a fabiány miat t nem tud-

ták a kemencéiket befűteni és emiatt nem tud-

tak kellő mennyiségű kenyeret és süteményt 

sütni. 

A küldöttség vezetőjének kérésére a polgár-

mestert átiratot intézett a rendőrséghez, kérve 

a rendőrség vezetőjét. Kogy karhatalmi úton 

tegye lehetővé, hogy a sütőipafosok a kemen-

(A Délmagyarofszág munkatársitól) Szö-

ged egyik legégetőbb problémája a szivattyú-

telepek ügye. Mind az alsó, mind a felső szi-

vattyútelep olyan állapotban van, hogy ára-

dáskor árvízveszedelem fenyegeti a várost Az 

elmúlt tavasz nehéz napjaiban csodával hatá-

ros, hogy a szivattyútelepek kiáltották a pró-

bát, azonban éppen ezek a veszedelmes na-

pok buzdítják arra a várost, hogy a szivaty-

tyúk megjavítása érdekeben mindent elköves-

sen. Á belügyminisztérium a súlyos helyzetre 

való tekintettel 100.000 pengő államsegélyt utalt, 

ki a szivattyútelepek megjavítására. A javí-

tási munkálatok nagy előkészületet igényeltok 

s kiderült, hogy a szivattyútelepek teljes rend-

behozása az iáén a közbejött rendkívüli viszo-

nyok s az idő rövidsége miatt nem lehetséges. 

Mégis, tenni kell valamit, hogy a Tisza ára-

dása ne találhassa készületlenül a régi. lerom-

lott állapotban a szivattyútelepeket. Ebben az 

Ügyben a városházán Pálfy József dr. polgár-

mester elnökletével összeült a város vízügyi 

bizottsága. 

A bizottsági üléseü megtárgyalták a szi-

vattyúk javitási munkálatainak legsürgősebb 

/teendőit. Felmerült az 1932. évi árvízveszély 

ték fűtéséhez szükséges napi '1 vagon fát 

hiánytalanul megkapják- Buócz Béla dr. rend-

őrkapitány azonnal intézkedett. Utasította az 

őrszemélyzteti osztályt, hogy a szegedi állomá-

sokra érkező famennyiségeket foglalja le és a 

lefoglalást határozatot csak a sütőipari szak-

osztály elnökének a jóváhagyása mellett oldja 

fel. A rendőrségen az érkező famennyiségek 

lefoglalását Kádár Lukács rendőrfelügyelő in-

tézi és ha a méltányosság úgy kívánja, közü-

letek és közpénzen fenntartott intézetek részére 

megfelelő mennyiségű fát előzetes kérésrte fel-

old. 

emléke is, amikor a Tisza áradása folytán hat 

helyen beszivárgott a víz a megrongálódott 

töltésen. Pá l fy József dr. polgármester vélemé-

nye szerint teljes és végleges megoldási kell 

találni a szivattyúk rendbehozására. A bel-

ügyminisztériumtól kapott 100.000 pengős ál-

lamsegély erre nem elegendő, mert a város ez-

zel kapcsolatosan meg akarja oldani a tiszai 

fürdőzés higiéniai biztonságának kérdését is-

A felső szivattyútól a szennyvíz beleömlik a 

Tiszába s bár az orvosi vélemény szerint ez 

veszélytelen, mégsem teljesen higiénikus, mi-

után a szenny nem kerül bele mindjárt a Tisza 

mély sodrába. A levezető csatornát meg kel-

lene hoszabbitani, hogy a lefolyó viz egészen 

mélyre kerüljön a folyómederbe és így telje-

sen veszélytelenné váljék a fürdőzőkre nézve. 

Hiszen a város most már évek óta eredménye-

sen küzd a tífüsznjegbetegedések ellen, de Csak 

akkor lehet teljes a közegészségügyi elővigyá-

zat, ha a csatoraanjeghosszabbítás kérdését is 

megoldják. 

Tukats Sándor dr. főispán is nagy érdeklő-

dést mutatott a kérdés iránt és Pá l fy dr- pol-

gármester a főispánnal együtt megtárgyalta a 

szükséges munkálatokat. Amennyiben a 100.000 

pewgns Srfamsegély nett elegendő, ugry BJffWT 

államsegélyt és kölcsönt kell kérni, hogy tel-

jes és végleges megoldást létesítsenek a szi-

vattyúk megjavítása ügyében. "A vízügyi bi-

zottság magáévá telte a polgármester indítvá-

nyát és elhatározta, hogy a legrövidebb időn 

belül el kell végezni a szivattyúk megjavítása 

körül azt a munkát, amit a város biztonsága 

megkövetel, mind az alsó, mind a felső szi-

vattyúnál. a teljes munkálatokat pedig a ta-

vasszal fogják megcsinálni. 

Megnyílt a MAJOR 
gyorsíró szakiskola 

1940—41. tanéve! 
Szeptembert 9-én reggel 8, d- u. 4 és este T 
órakor ismét nyil ik egy-egy tanfolyam. 10-étí 
kezdődik a gyorsírótanftéi szaktanfolyam-
Beíratás ege?z nap. Keresztény tanerők. Cím? 

Horváth Mihálv-ütca 3. 

Változások a szegedi rendőrség 
dny ételében 

(A Délmagyarország munkatársától) B o r b a -
1 a Jenő dr. rendőrfőtanácsosnak, D e á k Viktor 
és S i p o s Tibor rendőrtanácsosoknak, valamint 
U j v á r o s s y Miklós dr. rendőrkapitánynak Er-
délybe való áthelyezése miatt a szegedi rendőr-
ségen több érdekes személyi változás történt. Bor-
bola Jenő dr. főtanácsos, aki a kapitányság he-
lyettes vezetője, valamint a bűnügyi osztály ve-
zetője volt, helyébe T e r s t y á n s z k y István 
rendőrőfőtanácsos került, ö lett a kapitányság 
helyettes vezetője. A bünügyi osztály vezetését 
vitéz K o l o z s v á r y Andor dr. rendőrtanácsos 
vette át. Vitéz Kolozsváry Andor dr. eddig is « 
bünügyi osztályon működött, mint helyettes ve-
zető és előadó D e á k Viktor és S í p o s Tibor 
rendőri büntetőbirák helyét egyelőre ideiglenesen 
töltötték be. A kihágási bírósághoz került Ven-
d r e y József rendőrkapitány, aki eddig az er-
kölcsrendészeti osztályt vezette. B u ó c z Béla 
dr. főkapitányhelyettes az erkölcsrendészeti ügy-
osztály előadói ügyeinek intézésével K á t a y La-
jos dr. rendőrkapitányt bízta meg. Kátnv kapi-
tány emellett megmarad az elnöki osztály elő-
adójának is. Ujvárossv Miklós dr. rendőrkapitány 
helvét ugyancsak nem töltötték be, a jegyzőkönv-
veket egy segédhivatali igazgató veszi fel és 
Tertstyánszky rendőrfőtanácsos írja alá az aktá-
kat. Áz áthelvezések miatt ezek a beosztások1 

csak ideiglenesek, valószínű, hogy a közeljövőben 
a belügyminiszter uj rendőrtiszteket helyez Sze-
gedre 

HAR ISNYÁT, febéreneműt 

Sashegyitől 
Kígyó-utca 4 fBairnlwár mellett) 

Ma döntenek Vásárhelyen 
a csongrádmegyei villamos 

távvezeték ügyében 
(A Délmagyarország munkatársától) Több-

ízben hírt adott a Délmagyarország arról, 

hogy Szentes, Hódmezővásárhely és Csongrád 

vil lanyvilágítását a szegedi eentráléba kap-

csolják be. Az ügyben a tárgyalások már hó-

napokkal ezelőtt megindultak és most befeje-

zéshez közelednek. A szegedi Központi Gáz- és 

Villamossági Vállalat újabb ajánlata most ér-

kezett meg Hódmezővásárhelyre. Az ajánlatot 

Hódmezővásárhelyen valószínűleg ma, szom-

baton letárgyalják. Az ajánlat szerint a szegedi 

vállalat Hódmezővásárhelyen, Mindszenten. 

Szegváron és Szentesen keresztül akarja a ve-

zetéket a végállomásra. Csongrádra elvezetni. 

Abban az esetben, ha Hódmezővásárhely ebbe 

az ajánlatba nem menne bele, úgy Szolnokon 

és Kunszentmártonon keresztül viszik Szen-

tesre a vezetéket. Az építkezéseket a legrövi-

debb időn bélül megkezdik. Az ügyben egyéb-

ként felmerült költségek fedezésének biztosító-

sára K . Nagy Sándor szentesi polgármester, a 

kereskedelmi minisztériumban aksr eljárni. A 

minisztérium ugyanis nagyobb államsegélyt 

helvezett, kilátásba Szentesnek a költségek fe-

dezésére. 

\ legrövidebb időn beim hozzáfognak 
a szivattyútelepek kijavításához 

A tiszai Hintés hlgienlkusabbá letétéről es más vízügyi problé-
mákról tárgyalt a vízügyi bizottság 


